
Folketingets Sundhedsudvalg har den 4. februar 2010 stillet følgende spørgsmål nr. 347
(Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyggelse, som hermed besvares.

Spørgsmål nr. 347:
’’Hvilke initiativer vil ministeren tage for at sikre, at den store investering i nye 
sygehuse sikres at understøtte dansk design?”

Svar:
Regeringen har med kvalitetsfonden afsat 25 mia. kr. som et ekstra løft til sygehusinve-
steringer frem til 2018. I januar 2009 udmeldte regeringen de første 15 mia. kr. af kvali-
tetsfondens 25 mia. kr. til en ny sygehusstruktur. Regionerne er i øjeblikket ved at fore-
tage en kvalificering og detaljering af de projekter, der har fået foreløbigt tilsagn.  Pro-
jekterne skal indsendes til ekspertpanelet med henblik på panelets indstilling til regerin-
gen om endeligt tilsagn til det enkelte projekt. Panelet vil i den henseende vurdere 
overholdelsen af de forudsætninger, der blev knyttet til de foreløbige tilsagn. Herudover 
vil panelet bl.a. vurdere om der foreligger en betryggende risikovurdering, og om der er 
udarbejdet en klar, detaljeret og realistisk plan for, hvordan den præhospitale indsats 
udvikles i takt med samlingen af sygehusenes opgaver.

Jeg skal dog understrege, at det er regionerne, der er bygherrer for de nye sygehuse og 
dermed også dem der træffer beslutninger vedrørende design mv. 
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